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Ciolacu despre plafonul de impozitare a pensiilor: Vreau sa creez un mecanism la

fel ca la salariul minim european

Premierul Marcel Ciolacu a declarat, miercuri, legat de marirea  plafonului de impozitare a pensiilor, ca

doreste crearea unui mecanism  similar cu cel aplicat în cazul salariului minim, care sa se bazeze pe  datele

de la Institutul de Statistica, în functie de puterea de  cumparare.

"Nu, eu nu vreau sa modific nimic. Eu vreau statul român sa fie  sustenabil si predictibil. Daca doriti sa continuam

discutia pe coltul  mesei si când e an electoral sau când cineva doreste sa iasa cu ceva  favorabil oamenilor, vine si

spune: domnule marim de la 2.000 la 3.000.  Eu vreau sa creez un mecanism la fel ca la salariul minim european, 

fiindca o societate se dezvolta si e sustenabila pe o perioada lunga de  timp, când politicul nu intervine în functie

de ceva subiectiv", a  afirmat Ciolacu, în legatura cu modificarea plafonului de impozitare a  pensiilor de la 2.000

lei la 3.000 lei.

El a adaugat ca, atunci când s-a stabilit un plafon de 2.000 lei, erau o  anumita putere de cumparare, o anumita

inflatie, anumite scumpiri, nu  era criza energetica.

"Deci, trebuie, în functie de puterea de cumparare, acest mecanism sa  functioneze singur, nu sa vina un

prim-ministru sa spuna: domnule,  stiti, m-am gândit eu sa va maresc. Nu, vine de la INS, e statistic, la  fel ca la

salariul minim. Sa nu mai decida Guvernul, împreuna cu  patronatele, cu sindicatele. Nu, e un mecanism si acel

lucru este  predictibil, fiindca, indiferent daca faci o reforma fiscala, daca nu  închizi întreg lantul în ceea ce

priveste sustenabilitatea si  predictibilitatea, nu faci nimic, încercam sa gasim mecanismul cel mai  bun", a explicat

prim-ministrul.

Luni, Marcel Ciolacu declara ca, de la 1 septembrie, odata cu  recalcularea pensiilor, se va modifica si plafonul

peste care se  impoziteaza pensiile, prag care acum este de 2.000 de lei.

Ciolacu a fost întrebat la Realitatea Plus daca s-a facut analiza cu  privire la impozitarea pensiilor peste 2.000 de

lei si daca aceste  pensii vor mai fi impozitate.

"La un moment dat cineva a decis, pe anumiti indicatori presupun, ca  peste plafonul de 2.000 sa fie o impozitare.

Între timp stim foarte bine  ca nivelul de trai s-a scumpit, au existat anumite indexari, deci, cu  alte cuvinte, trebuie

sa existe o corectie si la plafon astfel încât  raportarea la puterea de cumparare a celor 2.000 de lei ... Trebuie sa 

faci o noua raportare, sa vezi care este nominal pragul de unde începe  sa creasca. E normal sa o facem

concomitent cu recalcularea pensiilor  modificarea acestui prag", spunea premierul.

În prezent, pensiile sub 2.000 de lei nu sunt impozitate. Impozitul este  de 10% din diferenta ce depaseste 2.000 de

lei. De exemplu, o pensie de  2.800 de lei este impozitata cu 80 de lei.
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